
äin hiljattain, että Volvo etsii testiajajia 
automaatti(robotti-)autoihinsa.  
Ilmoituksessa Volvo kertoo, että nämä 

itse ajavat automaattiautot tulevat vähentämään 
onnettomuuksia ja niistä aiheutuu vähemmän 
päästöjä, kun samalla kuljettaja voi käyttää aikansa 
paremmin. Perustelut vaikuttavat tutuilta:  
vähemmän auto-onnettomuuksia, vähenevät  
päästöt ja lisääntyvät aikahyödyt. Meille, jotka  
työskentelemme rautatiesektorilla, ovat nämä  
hyvin tunnettuja junaliikenteen perusteluja.   
Volvo sanoo myös, että itseajavat autot vähentävät 
liikenneruuhkia. Mutta tungos ja liikenneruuhkat 
muodostuvat teillä liikkuvien autojen määrästä. 
Koska autovalmistajat laskevat varmasti myyvän-
sä useampia autoja kun ei enää tarvita kuljettajaa 
rattiin, on se perustelu joka ei vakuuta minua.  
Paras tapa vähentää ruuhkia teillä on kuitenkin  
vähentää autojen määrää.

Äskettäin vierailin rakenteilla olevan City- radan 
maanalaisella asemalla Stocholms City. Valoisa ja 
ilmava asema, joka huomattavasti tulee helpotta-
maan vaihtoja ennen kaikkea lähijunien ja maan-
alaisen välillä. Uusi City-rata lisää myös lähiju-
naliikenteen saavutettavuutta uudella asemalla, 
nimeltä Odenplan. Kertaheitolla tulevat automaat-

tiautojen neljä perustetta näkyviksi:  
vähemmän auto-onnettomuuksia, vähenevät  
päästöt, ajankäytön hyödyntäminen ja vähemmän 
ruuhkia. Ei lisää autoliikennettä, vaan enemmän 
joukkoliikennettä!

Autoja tarvitaan, en kiellä sitä! Harvasti  
asutuissa maissa kuten Pohjoismaat ei kaikkea  
liikkumistarvetta voida ratkaista joukkoliikenteel-
lä, erityisesti suurkaupunkialueiden ulkopuolella. 
Ensi sijassa teiden ruuhkia esiintyy suurkaupun-
geissa. Kun ajan autolla Tukholmaan, kyllä sitäkin 
tapahtuu, jättäisin mielelläni auton jollekin  
suuremmalle liityntäpysäköintipaikalle Tukholman 
reuna-alueella ja kulkisin joukkoliikenteellä  
viimeisen etapin keskustaan. Ongelma on vain  
siinä, ettei tällaisia liityntäpaikkoja ole käytettä-
vissä.

City-rata on visionäärinen tulevaisuuden hanke, 
jolla on hyvät edellytykset lisätä joukkoliikenteen 
käyttöä ja vähentää henkilöautoilua. Edellytyk-
set olisivat voineet tulla vielä paremmiksi koko-
naisuuden kannalta, jos mahdollisuudet pysäköidä 
auto ja vaihtaa junaan olisivat paremmat meille, 
joiden joskus on käytettävä autoa. Etenkin jos sen 
ajaa itse.

Perusteluja joukkoliikenteelle

MIKAEL PRENLER
Päätoimittaja

LEDARE

NR 5 • NOVEMBER 2016 • ÅRGÅNG 142

Nordisk Järnbane Tidskrift
NJT

xxxxxxxx

DANMARK: Utveckling mot fossilfri järnväg   FINLAND: Ny vd för VR Group
NORGE: Ett av Europas bästa nattåg   SVERIGE: Persontrafik testas på Haparandabanan

”Det går att spara 
på underhåll av 
 infrastruktur, men 
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Rob Whyte, ny vd för  
Alstom Norden

Lahtis 
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firar tio år
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I årets sista nummer av 
NJT berättar vi bland  annat 
omdenfinskadirektbanan
mellan Kervo och Lahtis. 
Den tioåriga banan har 
varit ett viktigt projekt 
som utvecklat järnvägens 
persontrafikservice. 
Läs också om Danmarks 
väg mot en fossilfri kollek
tivtrafik.Teknikutvecklingen
är på rätt spår och allt 
flertågfabrikanterfårupp
ögonenförattdetfinnsen
marknad för energieffek
tiva och klimatsmarta tåg.  

Argument för kollektivtrafik
ärförleden såg jag att Volvo annonserar  
efter testförare till sina självkörande bilar.  
I annonsen säger Volvo att självkörande 

bilar kommer att minska antalet bilolyckor och ge 
lägre utsläpp samtidigt som föraren kan utnyttja 
tiden på ett bättre sätt. Argumenten verkar bekan-
ta: färre bilolyckor, minskade utsläpp och utnyttja 
tiden. För oss som arbetar inom järnvägsbranschen 
är det välkända argument för tågtrafik. 

Volvo menar också att självkörande bilar leder 
till färre trafikstockningar. Men trängsel och  
trafikstockningar är en funktion av antalet bilar  
på vägen. Eftersom bilföretagen säkert räknar  
med att sälja fler bilar när det inte behövs någon 
förare  som håller i ratten, är det ett argument som 
inte biter på mig. Ett bättre sätt att minska träng-
seln på våra vägar är i stället att minska antalet  
bilar.

Nyligen besökte jag den nya Citybanan under 
Stockholm och station Stockholms City. En ljus 
och luftig station som påtagligt underlättar  
byten mellan framför allt pendeltåg och tunnel-
bana. 

Den nya Citybanan ökar också tillgängligheten 
till pendeltågstrafiken med ytterligare en ny sta-
tion: Odenplan. Helt plötsligt blir de fyra  
argumenten för självkörande bilar uppenbara:  
färre bilolyckor, minskade utsläpp, utnyttja tiden 
och minskade trafikstockningar. Fast inte för ökad 

biltrafik där bilen kör själv, utan för ökad kollek-
tivtrafik.

Bilen behövs, inget snack om det. I glest befol-
kade länder som de nordiska kan inte alla trans-
portbehov lösas med kollektiva färdmedel. Det 
gäller särskilt utanför storstadsregionerna. Och det 
är i storstadsregionerna som trängseln på vägarna i 
första hand uppkommer. 

När jag tar bilen till Stockholm, ja det hän-
der faktiskt, skulle jag gärna ställa bilen vid någon 
större infartsparkering i utkanten av Stockholms-
området och åka kollektivt sista biten in till  
centrum. Problemet är bara att det inte finns  
infartsparkeringar i någon större omfattning.

Citybanan är ett visionärt framtidsprojekt med 
bra förutsättningar för ökat kollektivt resande och 

minskad biltrafik. 
Förutsättningarna 
kunde ha blivit ännu 
bättre med en hel-
hetssyn och utökade 
möjligheter att par-
kera bilen och byta 
till pendeltåg för oss 
som ibland måste ta 
bilen. Även om den 
kör själv.

H

MIKAEL PRENLER
Huvudredaktör

Pendolino på Kervo station
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